石家庄学院 2025 年来华留学生招生简章

2025 Shijiazhuang University International Students Prospectus

一、学校简介 University Profile

石家庄学院是经教育部批准建立的公立 全日制普通本科院校。地处河北省省会石家 庄市,东北部距离北京约280公里。学校占 地 1221 亩,建筑面积 44.18 万平方米。交通 便捷, 环境优美, 具有良好的地理区位优势 和经济文化条件。现有教职工1392人,在校 生 17842 人。设有 68 个本专科专业,涵盖经 济学、法学、教育学、文学、历史学、理学、 工学、农学、管理学、艺术学等10个学科门 类。学校坚持地方性、应用型、国际化的办 学定位,深入推进转型发展,不断深化(加强) 教育教学改革,人才培养质量不断提高。学校 以京津冀协同发展为契机, 紧紧围绕河北省 经济社会发展方向,特别是石家庄市支柱产 业发展需求,积极推动科学研究和学科建设 向高水平、应用型迈进,全面提升学术研究 水平、科技创新能力和社会服务能力。

我校有 14 个实验中心,400 个教学、科研实验室,图书馆藏书 142 万余册,中外文数据库 24 个,电子图书 416 万余册,各类纸质报刊 537 种。学校有定期出版的专业刊物《石家庄学院报》。

石家庄学院学校是一所具有国际视野的 开放型大学,不断加大开放办学力度,提升 国际化办学水平,与国外高等院校和教育机 构的交流合作日益深化。先后与亚洲、美洲、 欧洲、大洋洲的 15 个国家和地区的 60 所高 校建立友好合作关系,加入了欧盟伊拉斯谟 项目计划。

学校官方网站:

https://www.sjzc.edu.cn/

Shijiazhuang University is a higher education institute for undergraduates authorized by PRC Ministry of Education and is located in the beautiful capital city of Hebei province, enjoying convenient traffic to Beijing that is 280 km away. It covers 814,000 square meters with a building area of 441,800 square meters.

The university now hosts 17,842 full time students and 1,392 teachers and staff. The University has set up 68 bachelor programs, covering 10 disciplines including economics, law, education, literature, history, science, engineering, agriculture, management and fine arts. Rooted in serving the local economy, equipped with the ability for international exchange and communication, and determined to ensure its undergraduates matriculate with lifelong practical abilities, Shijiazhuang University has been refining its targets with resilient and sharp reform and has redefined both itself and its student body. Motivated by the command to coordinate the development of Beijing, Tianjin and Hebei as a whole and by Hebei orientation in its own economic and social development, and specifically by the demand of local Shijiazhuang pillar industries, Shijiazhuang University has been striving to upgrade its scientific research, scientific innovation and service and reach higher goals.

Our university has 14 experiment centers and 400 labs. The library has a collection of over 1.42 million volumes, 24 databases in Chinese and foreign languages, over 4.16 million electronic books and 537 kinds of paper newspapers and periodicals. The school has a regular professional publication "Shijiazhuang University Newspaper".

Shijiazhuang University is an open minded university with an international vision. The university has been increasing its efforts in open education, improving its level of international education, and deepening its exchanges and cooperation with foreign universities and educational institutions. It has established friendly and cooperative relations with 60 universities in 15 countries and regions in Asia, America, Europe and Oceania, and joined the Erasmus project plan of the European Union.

Shijiazhuang University Website:

https://www.sizc.edu.cn/

二、汉语言进修班 Chinese Language Program

学习期限: 2 个学期 **Study Duration:** 2 semesters

计划招生人数: 10 名 Planned enrollment: 10 students

此项目为有兴趣学习汉语及中国文化的学生开设。包括以下教学内容:

The program is intended for students who are interested in Chinese language studies

and Chinese culture, including the following:

课程名称 Course/Activity	内容/活动介绍 Description
汉语课程 Language Course	根据学生的汉语水平,结合学生的需求,安排汉语听、说、读、写等有关课程。 Chinese listening, speaking, reading and writing, according to actual needs and Chinese proficiency of the students.
中国文化体验 Cultural Experience	丰富多彩的文化活动。 Chinese cultural activities.

三、申请资格 Eligibility for Application

1. 18 岁以上, 30 岁以下的非中国国籍公民(持有效外国护照)。

Non-Chinese citizens aged between 18 and 30 (with valid foreign passport).

2. 身体健康、品行端正,尊重中国人民的风俗习惯,遵守中华人民共和国法律、法规和石家庄学院的规章制。

Be in good physical condition. Have excellent moral. Respect Chinese custom and habits. Observe Chinese laws, regulations and school disciplines.

3. 具有高中或以上学历,且成绩良好。

Have high school graduation certificate with good grades.

4. 中文授课本科:申请人须达到汉语水平 HSK4 级。

Bachelor programs taught in Chinese: Good Chinese language proficiency with certificate of HSK4.

5. 英文授课本科(商务英语): 申请人母语/官方语言为英语,或英语水平达到雅思 5.0,或通过我校的英文面试。

Bachelor programs taught in English (Business English): English as first language or official language, or good English proficiency with IELTS, or pass the English interview at our school.

五、费用说明 Fees

1. 学费 Tuition Fee

专业	收费标准
Major	Fees
文科类	4600 元/年
Liberal Arts	4600 RMB/year
理科类	4900 元/年
Science	4900 RMB/year
艺术体育类	8000 元/年
Fine Arts and Sports	8000 RMB/year
汉语言进修班	4600 元/年
Chinese Language Program	4600 RMB/year

我校各学院自主决定的优势本科专业,学费标准上浮不超过10%。

The excellent undergraduate majors independently determined by the colleges have a tuition fee increase of no more than 10%.

2. 住宿费 Accommodation Fee

6 人间: 800 元/人/年 6-bed Room:800RMB/year 8 人间: 500 元/人/年 8-bed Room:500RMB/year

3. 其他费用 Other Fees

教材费: 约 700 元/年Text book: about 700RMB/year体检费: 400 元Physical examination: 400RMB/year居留许可费: 800 元/年Residence permit: 800RMB/year

来华留学保险: 800 元/年 Insurance: 800RMB/year

六、申请材料 Application Materials

- 1、石家庄学院来华留学生入学申请表
- 2、护照照片页和签证页
- 3、护照型证件照(33mm*48mm, 白色背景, 正装, JPG 格式)
- 4、学历证书、成绩单原件及公证件
- 5、外国人体格检查记录表(有效期6个月)
- 6、以学生名字开户的存款证明。如果以父母姓名开户,则需提供亲子关系证明。
- 7、无犯罪记录证明原件及公证件(有效期 6 个月)
- 8、自我介绍视频
- 9、语言证书(如有): HSK4级,或雅思成绩(5.0分或以上)。
- 注:所有材料请提供清晰扫描件。

- 1) Application Form for International Students of Shijiazhuang University.
- 2) Passport photo page and visa page.
- 3) Passport type PHOTO (33mm*48mm, white background, formal, JPG format).
 - 4) Original and notarized copies of academic certificates and transcripts.
 - 5) Physical Examination Form (It is valid for six months).
- 6) Certificate of deposit for bank account opening in student's name. If the account is opened in parents' name, proof of paternity is required.
- 7) Original and notarized copy of proof of no criminal record (It is valid for six months).
 - 8) Self-introduction video.
- 9) Language certificate (if have): HSK 4 certificate, IELTS (above 5.0) certificate or other proof of English with same level.

Please make all documents clear scanned.

七、联系方式 Contact Information

邮箱 E-mail: nule@sizc.edu.cn